
Podsumowanie dyskusji na temat czasopism polskich, w tym Przeglądu Telekomunikacyjnego i 
Wiadomości Telekomunikacyjnych (25.05.2018) 

1. Po wejściu w życie ustawy „Prawo o szkolnictwie wyższym i nauce” w kształcie zbliżonym do projektu 
zgłoszonego do Sejmu nastąpią istotne zmiany zarówno w zasadach finansowania (dofinansowywania) 
czasopism jak też w ich punktacji. W nowej ocenie parametrycznej pojawi się najprawdopodobniej 
bardzo rozszerzona skala punktacji - od 0-200 (?), z niewielkimi wartościami dla czasopism nieobecnych 
w światowych bazach indeksujących publikacje. 

2. Jedynie grupa ok. 250 czasopism krajowych będzie mogła uzyskać dofinansowanie na zasadach 
grantowych (zapis ustawowy – art.402). Odnosić się to będzie, w większości przypadków, do czasopism 
mających szanse na „wejście w międzynarodowy  obieg naukowy”, czyli  indeksowanie w 
ogólnoświatowych bazach danych (WoS, Scopus,...). 

3. Zapewne zróżnicowana będzie sytuacja czasopism anglo- i polskojęzycznych. Z czasopism będących 
w kręgu zainteresowań Sekcji w "uprzywilejowanej" pozycji będzie niewątpliwie Journal of EiT, mogący 
ze znacznym prawdopodobieństwem liczyć na dofinansowanie (w każdym bądź razie ze sporymi 
szansami na wsparcie). Zwracając na ten fakt uwagę,  zaapelowano o nadsyłanie do redakcji JET 
artykułów przez członków Sekcji, w szczególności ciekawych referatów w formie tutoriali – ważnych 
prac o charakterze przekrojowym  (R. Romaniuk) 

4. W tym kontekście w zdecydowanie trudniejszej sytuacji znajdzie się PTiWT (obchodzący w roku 
bieżącym swoje 90. lecie).  

- Przypomniano apel z 2011 r. o wspieranie działalności wydawniczej PTiWT. 

- Podkreślono fakt, że w wielu przypadkach dotychczasowe finansowanie było związane z dużymi 
grantami i w tym duchu zaapelowano o podobne działania w przyszłości – co pozwala na dobrą 
promocję prac badawczo-wdrożeniowych. 

- Zwrócono uwagę na ważną dydaktyczną rolę PTiWT w upowszechnianiu wiedzy telekomunikacyjnej  
i  teleinformatycznej, zarówno wśród specjalistów jak i studentów. Zaapelowano o opracowywanie 
cennych materiałów dydaktycznych do publikacji w PTiWT. 

- Zwrócono uwagę na podjętą przed laty nieudaną próbę  przejęcia PTiWT od SIGMA NOT (przez IŁ – 
PIB) i wydawania pisma z innym wydawcą.  

- Podano informację, że IŁ PIB podjął decyzję o zaprzestaniu wydawania czasopisma polskojęzycznego. 

- Podkreślano, że ratunkiem dla pisma może być istotne  ograniczenie kosztów jego wydawania,  
poprzez rezygnację z wersji papierowej. 

Zaapelowano o wsparcie dla PTiWT, stwierdzając jednoznacznie, że "upadek" pisma byłby wielką i 
niepowetowaną stratą dla środowiska.  
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